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Résumé : 
La leishmaniose est une zonose parasitaire, transmissible à l’homme et au chien par la piqure infectante d’un vecteur ; phlébotome femelle. L’objectif de notre travail est une étude séro-épidémiologique de la leishmaniose canine dans la région d’Alger. Sur un total de 305 chiens prélevés, 60 se sont avérés positifs aux différents tests sérologiques éffectués. Deux variants ont été identifiés par la technique de typage isoenzymatique; Leishmania infantum Mon –1, et Leishmania infantum Mon -80.



Abstract: 

The leishmaniosis is a parasitic, transmissible zonose to the man and the dog by the infecting puncture of a vector; phlebotomus female. The aim of our work is an séro-epidemiologic study of the canine leishmaniose in the area of Algiers. On a total of 305 taken dogs, 60 proved are positive with the various serological tests. Two variable was identified by the Iso-enzymatic technique of typing; Leishmania infantum Mon–1, and Leishmania infantum Mon -80.
